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Forslag til forespørgselsdebat om hvilke tiltag vi skal igangsætte for at udfase 

brug af plastikposer til affald. 

Medlem af Inatsisartut Mimi Karlsen, Inuit Ataqatigiit  

Vi vil fra Partii Naleraq sige tak, og komme med vores kommentarer til forslag til 

forespørgselsdebat stillet af  Mimi Karlsen.  

Så vidt vi kan erindre, er der tidligere været drøftelser af emnet i Inatsisartut, som så 

har medført mere brug af papir poser, og vi vil benytte lejligheden til at spørge, 

hvorfor det er ophørt. 

Som det er bekendt for alle og enhver, har vi et stort forbrug af emballage af plastik, 

både lokalt, emballage af importerede varer, og emballage i produktion på trawlerne. 

Det bør undersøges alternative former for vandtætte emballager, men det skal på den 

anden side være letopløseligt, og hvis den form for emballage forefindes, skal det 

også være prismæssigt konkurrencedygtigt. 

Vores productionsvirksomheder, der er stor forbrugere af emballage skal skånes 

såvidt muligt, så det bibeholder deres konkurrence evne.  

Vi opfordrer til, at der undersøges alternative former for vandtætte emballager, men 

det skal på den anden side være letopløseligt, og før vi begynder at lave stramninger 

håber vi at der bliver fundet det rette alternativer. 

Selvom vores udtalelse til forslag til forespørgselsdebatten er kort, siger vi tak for 

forslaget. 

Henrik 


